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BLATNICKÉ NOVINY
  OBČASNÍK OBČANOV NITRIANSKEJ BLATNICE . ROČNÍK 18 . ČÍSLO 1 . APRÍL 2024

Plány na tento rok už máme zadefinované čiastočne  
z  minulého roku. Pokračujeme v  príprave projektovej 
dokumentácie na ČOV a kanalizačnú sieť, finalizujeme 
tiež „Zmeny a doplnky č.2 Územného plánu obce“. Sú 
to projekty na dlhšie obdobie, ale púšťame sa aj do časo-
vo kratších projektov, napr: „Vodozádržné opatrenia 
v obci Nitrianska Blatnica“. Ide o náš 120-ročný park, 
v ktorom chýba voda pre stromy a rastliny. Zámerom 
je čo najefektívnejšie zachytávanie dažďovej vody a jej 
využívanie  na zalievanie. Do parku pribudnú nové hra-
cie prvky pre deti z ďalšieho projektu. Podali sme žiadosť 
na renováciu budovy obecného úradu a chystáme pro-
jekt na rekonštrukciu obecnej kolkárne. V  septembri 
v  rámci Cyrilometodskej cesty sa budeme uchádzať 
o  dotáciu na vybudovanie infocentra pri Rotunde sv. 
Juraja. Samozrejme budeme pokračovať v  kultúrnych 
a  spoločenských podujatiach pre občanov a  nezabú-
dame na vaše podnety na  rozširovanie služieb v obci.
Na zbernom dvore sme skolaudovali prístavbu dvoch 
nových skladov a dvojgaráž pre strojovú techniku. 
Pribudli nové mechanizmy i kontajnery. Využívame 
zariadenie na meranie/evidenciu odpadu: plošinovú 
váhu, ručnú čítačku odpadových kariet a softvér na záz-
nam hmotnosti odpadu. Prechádzame na digitalizáciu 
a roztriedený odpad evidujeme elektronicky. Novinkou 
sú „odpadové karty“. Chcem apelovať na tie domác-
nosti, ktoré si ešte karty nevyzdvihli, aby tak urobili 
(na obecnom úrade), pretože bez  nich nebude možné 
odpad odovzdať. A že sú na vás naši zamestnanci prísni? 
Verte, že im to tiež nie je príjemné, ale robia dobrú vec. 
Ide im o to, aby išlo čo najmenej odpadu 

na skládku a  tým nám všetkým šetria peniaze. Popla-
tok za TKO nie je len za domáci odpad, ale aj za nevy-
separovaný odpad na zbernom dvore a cintoríne, kde 
sa tiež snažíme separovať, a ďalšie iné položky. Pevne 
verím, že všetci chceme platiť čo najmenej a  využívať 
služby zberného dvora, čo nám mnohé obce závidia.
Denný stacionár sa pyšne týči na svojom mieste. Pôvodne 
to bola škola, neskôr škôlka a nakoniec umelecká škola, 
ktorá zanikla koncom 90-tych rokov a odvtedy budo-
va nenašla využitie a chátrala. V súčasnosti je budova 
komplexne prestavaná. Narástla o  jedno poschodie, 
kam vedie krásne presklené schodisko a výťah. K jest-
vujúcej stavbe pribudla ďalšia časť, a to zázemie pre per-
sonál a nová kotolňa. V súčasnosti prebieha kolaudácia 
stavby, ktorá je úspešne ukončená, vrátane parkoviska a 
oddychovej zóny so sadbovými úpravami.V spolupráci 
s obecným zastupiteľstvom a zhotoviteľom stavby EKO 
stavin s.r.o. sa nám podarilo vybudovať novú príjazdovú 
cestu. Všetci veríme, že napriek ťažkostiam pri výstavbe  
uvedieme denný stacionár úspešne do života.
Omladili sme náš park.Koncom februára prebehol 
v  našom parku výrub stromov na základe posúde-
nia a  rozhodnutia Štátnej ochrany prírody a  Kra-
jského pamiatkového úradu Nitra. Stromy ohrozovali 
návštevníkov parku,  budovu školy a  kolkáreň. Výrub 
bol podmienený ich zlým zdravotným stavom, prestar-
nutými jedincami, ich enormným preschnutím a  me-
chanickým poškodením. Celkovo bolo vypílených 14 
stromov, no vzápätí sme na ich miesto vysadili  nové, 
aby park mohol slúžiť aj naďalej svojej funkcii a  nám 
všetkým pre radosť.     
     Ing. Igor Slávik

     NAŠE PLÁNY NA ROK 2024
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Obraz sv. Juraja bol s veľkou pravdepodobnosťou 
vytvorený priamo pre Rotundu sv. Juraja v roku 1693, o 
čom svedčí datovanie na zadnej strane drevenej konštruk-
cie. V roku 1991 bol z  rotundy odcudzený neznámym 
páchateľom. V máji 2010 sme boli svedkami menšieho 
zázraku – obyvateľ Prašíc ho našiel vyhodený medzi odpa-
dom v kontajneri na Duchonke a priviezol ho do Blatnice. 

V histórii samotného obrazu došlo dvakrát k jeho čias-
točnému dobovému premaľovaniu, v rokoch 1782 a 1846. 
Až v roku 2018 bol zverený do rúk akademického maliara 
Jozefa Doricu, ktorý sa po zreštaurovaní rotundy a  pus-
tovne venoval obrazu a  po ukončení práce na ňom  bol 
svätý Juraj 14.decembra 2023 natrvalo umiestnený do 
farského kostola Povýšenia sv. Kríža v Nitrianskej Blatni-
ci za prítomnosti predstaviteľov Krajského pamiatkové-
ho úradu Nitra a miestneho správcu farnosti Jána Kováča.

Obraz sv. Juraja je zapísaný v ústrednom zozname 
pamiatkového fondu ako národná kultúrna pamiatka.

               BN
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O B R A Z  S V. J U R A J A  N A Š I E L  S V O J E  M I E S T O 

Veľkonočnú atmosféru nám tento rok v miernom predstihu 
priniesli Jarné remeselné trhy v  kultúrnom dome. Na pla-
gáte, ktorý nás na podujatie pozýval, sa ako hlavný organi-
zátor uvádza GA – JA – RE. Nebolo to prvýkrát, u nás už 
majú podobné trhy krátku tradíciu – predajcovia boli u nás 
na Vianoce, menšie trhy sa uskutočnili v parku a tie jarné už 
druhý raz v kultúrnom dome.
Kto je GA – JA – RE ? Gabika Laciková, ktorá mala nápad 
zrealizovať trhy, Rena Vavrdová s  bohatými skúsenosťami 
s predajom na trhoch po celom Slovensku a Janka Frťalová. 
Spolu navštívili starostu obce so zámerom usporiadať prvé 
jarné remeselné trhy. Myšlienka ho nadchla, ujal sa propagá-
cie a na plagáte sa objavil spomínaný názov, vytvorený z ich 
krstných mien.
Šikovné  organizátorky hľadali tvorcov hlavne u nás v Blat-
nici a v okolitých obciach, ale aj na sociálnych sieťach a v ko-
munitách remeselníkov. Záujem bol veľký, obmedzila ho iba 
kapacita kultúrneho domu,  niektorých museli i odmietnuť. 
Maximálny počet bol 32 predajcov. 
Príprava podujatia je náročná, trvá 2 – 3 mesiace a zahŕňa 
komunikáciu so všetkými trhovníkmi, ktorí posielajú foto-
grafie svojich výrobkov, žiadajú informácie o priebehu trhov, 
rieši sa parkovanie, vykladanie tovaru... Finále je deň pred 
tým, kedy sa pripravuje priestor v kultúrnom dome, urču-
jú sa stoly pre jednotlivých predajcov a aj počas podujatia 
sú členky GA – JA – RE v úlohe organizátoriek, hoci samy 
predávajú vlastné výrobky: G. Laciková kabelky a  batohy 
z rôznych materiálov a obrazy, J. Frťalová aranžmány z kve-
tov, mydlové kytice a dekorácie, R. Vavrdová kabelky, batohy 

a doplnky z pravej tradičnej a ručne maľovanej modrotlače. 
A čo ich na tejto práci pre nás všetkých najviac teší? Podľa 
ich vlastných slov hlavne záujem remeselníkov, záujem Blat-
ničanov o  podujatie, čulý ruch, atmosféra, ktorú pomáha 
dotvárať aj kaviareň pre hostí. Každý remeselník vložil do 
svojich výrobkov nielen šikovnosť svojich rúk, tvorivý ná-
pad, ale aj kus srdca a určite ocení slová uznania, nie je to 
len o predaji. 
Ďakujeme Gabike, Janke a Renátke za všetky trhy, ktoré zor-
ganizovali a tešíme sa na ďalšie stretnutia v príjemnej atmo-
sfére pri stánkoch s krásnymi ručnými výrobkami. Zároveň 
im želáme veľa nápadov a úspechov v ich vlastnej tvorbe. 
D. Ševčíková

VÝROČNÁ SCHÔDZA MS SČK

JARNÉ REMESELNÉ TRHY 2024

Dňa 18. febrára 2024 za účasti 60 členov z celkového počtu 110 sa uskutočnila naša výročná schôdza. Pozvanie 
prijal aj pán starosta Ing. Igor Slávik, ktorému sme poďakovali za celoročnú spoluprácu a oboznámili jeho aj na-
šich členov s plánmi na rok 2024. Aj tento rok sme si uctili a odmenili našich jubilantov, medzi ktorých patria ( H. 
Krajčíková, M. Hlavačková, T. Škultétyová, G. Mihalíková, Z. Selešová, V. Michalovičová). Prajeme im veľa zdravia, 

šťastia, lásky a chuti pomáhať tak ako doteraz. K príjemnej atmosfére nám prispel aj hudobný hosť Tomáš Kertézs (Neznámy 
klávesák), ktorý nám svojou hudbou a spevom vyčaril úsmev na tvárach a uvoľnil atmosféru celého stretnutia.
     Veríme, že všetky plány, ktoré sme si na tento rok stanovili, splníme a budeme nápomocní pri akciách organizovaných 
obcou, inými zložkami či organizáciami, ktoré nás oslovia. Taktiež ďakujeme členom a členkám nášho MS SČK, našej pred-
sedníčke pani E. Bielenej za jej celoročné vedenie, snaženie a ochotu pomáhať.
            Bc. Petra Jančovičová
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                                         TRADÍCIE FAŠIANGOV V NAŠEJ OBCI OŽILI
     Fašiangy sú obdobím veselosti, zábavy, radosti. Myšlienka obnoviť zvyky a tradície v našej obci spojené s fašiangovým 
sprievodom sa stala skutočnosťou. 
     Do príprav  sa húževnato zapojilo niekoľko dobrovoľníkov, ktorí si svojpomocne zhotovili nápadité kostýmy. S blížiacim sa 
termínom fašiangového sprievodu rástlo aj očakávanie účinkujúcich a tiež našich občanov. S dobrou náladou sa sprievod vy-
bral na svoju púť vopred určenými trasami. Počasie nám veru neprialo. Obavy, že dážď našich občanov odradí od stretnutia 
s nami, boli celkom zbytočné. Naopak, nedočkavo vyzerali spred svojich domov pripravení nás patrične pohostiť a prejaviť 
radosť a potešenie z našej návštevy. Na ďalšiu cestu nás vystrojili štedrými darmi v podobe koláčov, klobásy, slaninky . Dobrá 
nálada bola silnejšia ako dážď, ktorý nás sprevádzal počas celého odpoludnia.  Po niekoľkohodinovom sprievode premok-
nutí do nitky sme našli útočisko v kultúrnom dome, kde nás čakalo príjemné pohostenie, ktoré pripravili členky Jednoty 
dôchodcov, za čo im patrí srdečná vďaka. Poďakovanie patrí všetkým , ktorí boli účastníkmi tejto vydarenej akcie. 
     Veríme, že očakávania našich občanov sa naplnili. Už teraz sa tešíme na „Fašiangy 2025“.
                                         M. Hlohovská

Z ROKOVANIA ZÁKLADNEJ ORGANIZÁCIE JEDNOTY DÔCHODCOV NA SLOVENSKU
     ,,Nič nebeží rýchlejšie ako roky,“ povedal už pred stáročia-
mi básnik Ovídius. Po roku sme sa dňa 17.3.2024 opäť stretli 
na výročnej členskej schôdzi.  V  roku 2023 sme sa zúčast-
nili na rôznych športových podujatiach, ktoré organizovala 
Okresná organizácia JDS Topoľčany, napr. kolkársky turnaj 
seniorov v Preseľanoch, Okresné športové hry v obci Bojná,  
turistické podujatie zorganizované v  spolupráci s  OÚ Nitr. 
Blatnica pre seniorov z Prašíc a taktiež sme boli na  pozná-
vacom zájazde na hrade Červený Kameň. Veľmi peknou kul-
túrnou akciou bola účasť členov cirkevného zboru z Nitrian-
skej Blatnice na prehliadke  speváckych súborov seniorov 
pod názvom ,,Spevy domova“ v Kovarciach. 
Seniori, ktorí prejavili záujem o liečebné poukazy, sa mohli 
v roku 2023 zregenerovať  v kúpeľoch. V Nimnici sa relaxač-
ného pobytu zúčastnili 2 členovia a v kúpeľoch Sliač tiež 2 
členovia. 
     V spolupráci s MS SČK a OcÚ sme sa zúčastnili na podu-
jatiach, napr. darovanie krvi dvakrát v roku,  púť k Rotunde 
sv. Juraja, Deň detí v miestnom parku,  „Blatnická varecha“, 
vianočné trhy, kde sme pripravovali a podávali občerstvenie. 
Okresná organizácia JDS Topoľčany dňa 26.10.2023 udelila 
ďakovné listy za dlhoročnú prácu p. Žofii Vatrtovej a Elene 
Sumerovej. 
Na výročnej schôdzi sme pekným  kvietkom obdarili štyroch 
našich jubilantov. Pozitívnou správou je aj skutočnosť, že 
naša základná organizácia sa oproti roku 2023 rozšírila o 8 

nových členov - seniorov. 
     A aký bude rok 2024? Plánujeme napr. účasť seniorov na 
fašiangovom sprievode, návštevu termálnych kúpalísk, účasť 
na športových a  turistických akciách organizovaných OO 
JDS Topoľčany, poznávací zájazd a dôležitá je pre nás spolu-
práca s obecnými organizáciami. 
     V klube sa stretávame každý štvrtok a zhruba 2 hodiny si 
posedíme v príjemnej nálade pri káve a čaji a spomíname na 
časy minulé. 
              Zlatica Ceperková

 
 
 
       

                                          MARCOVÁ KVAPKA KRVI

 KEĎ BOLO U NÁS ,,POLOOBLAČNO“
 Prebiehajúce jarné remeselné trhy v našej obci nám 10.4.2024 v priestoroch kinosály KD spríjemnili herci z ochot-
níckeho divadla HLAVINA svojím predstavením POLOOBLAČNO. Herecké stvárnenie vážnych politických zmien či život-
ných príbehov nám divákom ako vždy predviedli s miernym zveličením, humorom a odľahčením. Nejeden divák sa vrátil 
mysľou do čias odvíjajúcich sa na divadelných doskách. Humorné vykreslenie ťažkých osudov však premenilo pochmúrne 
myšlienky diváka na úsmev a povznesenie sa ponad starosti čias minulých. Hra mala úspech, o čom svedčila aj plná sála 
spokojných divákov, ktorí sa už teraz tešia na ďalšie predstavenie nášho susedského divadla. 
            Bc. Petra Jančovičová

 Odhodlať sa pomôcť človeku, ktorý to potrebuje, je vzácna 
cnosť. Sme radi, že aj naším pričinením pomáhame tam, kde 
to naozaj treba. Tradičná Kvapka krvi dňa 11. marca 2024 
nám účasťou darcov potvrdila, že naša snaha a práca miest-
neho spolku má zmysel. Počtom 58 darcov sme sa v kraji ne-
zahanbili a naše rady sa rozrástli o 5 prvodarcov. Návštevou 
nás potešili žiaci 7. ročníka ZŠ a svoje vedomosti o darcov-
stve a  o potrebe červenej tekutiny si prišli rozšíriť aj pred-
školáci z MŠ. Ďakujeme všetkým, ktorí pomáhajú, a budeme 
sa tešiť na účasť pri ďalšej Kvapke krvi, ktorá bude dňa 12.8. 
2024 tradične v priestoroch KD.
          Bc. Petra Jančovičová
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V Ý R O Č N É  Z A S A D N U T I E  O Z  R O T U N DA  J U R K O
    Začiatkom februára sme hodnotili naše aktivity za uplynulý rok. V apríli 2023 sme uskutočnili brigádu zameranú na prí-
pravu kostolíka a okolia na Svätojurajskú púť. Na púti bola inaugurovaná prvá poštová známka s motívom Jurka, avšak ku 
grafickému stvárneniu rotundy a sprievodnému textu, ktorý k nej vydala Slovenská pošta, sme mali spolu s p. reštaurátorom 
J. Doricom veľké výhrady. Spolupracujeme s p. starostom na príprave projektu Cyrilometodskej cesty, konkrétne na nových 
priestoroch múzea, na informačnom systéme a službách pre turistov. Záujem o rotundu narastá a Nitrianska organizácia 
cestovného ruchu finančne zabezpečovala sprevádzanie a výklad pre návštevníkov počas turistickej sezóny. 
    Ďakujeme všetkým darcom 2% z dane, aj vďaka nim sme v roku 2023 zakúpili obraz s motívom rotundy pre materskú 
školu a žiakom základnej školy sme finančne prispeli na literárno-historickú exkurziu do Uhrovca. 
                    Mgr. D. Ševčíková

T V O R I V É  J A R N É  D I E L N E
 Piatok 15.3.2024 bol na našej základnej škole iný ako bežné piatky, a to vďaka jarným tvorivým dielňam. Nielen žiaci zo všet-
kých ročníkov, ale aj škôlkari si mohli v tento deň vyskúšať rôzne aktivity spojené s jarou a s Veľkou nocou. Farbili a zdobili 
vajíčka, plietli korbáče, dokonca si vyskúšali aj prácu s drevom a vyrobili dreveného zajačika. Kto mal chuť na sladké, mohol 
si naplniť a ozdobiť vlastnú tartaletku. Zároveň si deti mohli vyrobiť z pilín a trávových semien vlastnú dekoráciu, ktorej 
časom dorastú vlasy.V neposlednom rade sa deti dozvedeli zaujímavé informácie o technike modrotlače, ktorú si mohli aj 
vyskúšať. Tvorivé jarné dielne mali veľký úspech, a to hlavne vďaka učiteľom a rodičom, ktorí si našli čas a strávili ten deň 
spolu s deťmi. Celý deň sme zakončili symbolickým vynesením a spálením Moreny, ktorú naši škôlkari vyprevadili krásnymi 
pesničkami. Veríme, že aj vďaka tomu sa môžeme tešiť na krásnu a slnečnú jar.

                         Mgr. Lucia Vašinová

LY Ž I A R S K Y  K U R Z
Žiaci 6., 7., 8. a  9. ročníka absolvovali v  dňoch 19.2.-

23.2.2024 zimný lyžiarsko-výcvikový kurz v  stredisku Ma-
kov-Kasárne. 

Výcviku sa zúčastnilo 19 žiakov.Vzhľadom na veľmi ne-
priaznivé lyžiarske podmienky, nedostatok snehu a teplé po-
časie, bolo treba zmeniť náplň kurzu na turisticko-športovú.

Kurz sme začali ubytovaním a výdatným obedom. Popo-
ludní boli žiaci oboznámení s cieľom turistického pochodu, 
ktorým bola lokalita Stratenec. Tu sme si prezreli pamätník 
padlým hrdinom vojny a  navštívili sme vyhliadkovú vežu. 
Cestou späť sme zmenili trasu cez jediný zachovalý prales 
v lokalite pohoria Javorníky. Tu si žiaci osvojili správanie sa 
v národných parkoch a chránených územiach s najvyšším - 
5. stupňom ochrany.

Aj v ostatné dni sme pravidelne v  dopoludňajších ho-
dinách vykonávali turistické vychádzky. Postupne sme ešte 
navštívili lokality: sedlo Gežov, sedlo pod Hričovcom, sedlo 
pod Veľkým Javorníkom, vrch Veľký Javorník, pod Soliskom 
a tiež  prameň rieky Kysuca.

Popoludňajší program tvorili vychádzky do blízkeho 
okolia,  súťaže v sánkovaní na klzákoch v bezpečnej lokalite. 
Žiaci tak trávili maximum času vonku na čerstvom vzduchu 
a pri aktívnom pohybe.

     Mgr. Milan Stískal
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FA Š I A N G Y  V  M AT E R S K E J  Š K O L E

P L AV E C K Ý  V Ý C V I K Š K O L Á C I  N A  Ľ A D E
   Plávanie je jedna z najprirodzenejších foriem pohybu. Už 
od detstva je veľmi dôležité viesť deti k plávaniu pod od-
borným dohľadom učiteľov plávania, aby si osvojili správne 
pohybové návyky a techniku. Túto možnosť sme ponúkli aj 
tento školský rok žiakom 1. stupňa našej školy. V príjemne 
teplej vode malého bazéna sa prváci a druháci učili správne 
dýchať, splývať, ponárať sa, správne zladiť pohyby rúk a nôh, 
ale hlavne mať radosť z pohybu vo vode. Dvaja šikovní tre-
tiaci si zdokonaľovali svoje plavecké štýly vo veľkom bazéne 
a plávali jednu dĺžku za druhou. Na záver predviedol každý 
svoje plavecké schopnosti a prevzal si „mokré“ vysvedčenie.

           Mgr. Janka Melušová

   Nastupujúce jarné obdobie začali naši prvostupniari výsost-
ne zimným športom - korčuľovaním. Na zimnom štadióne 
v Topoľčanoch zažili na korčuliach množstvo zábavy, ale aj 
„tvrdého“ tréningu. Išlo im to zo dňa na deň lepšie. Množ-
stvo pádov sa postupne znižovalo, sebavedomie na korču-
liach sa zvyšovalo. Posledný deň sa konala zimná olympiáda, 
samozrejme aj s rozdávaním medailí.
     Mgr. J. Melušová

Fašiangové obdobie je typické karnevalom, ktorého sme 
sa spolu so školákmi zúčastnili v kultúrnom dome v  janu-
ári. Rovnako zábavným je pre deti MŠ aj ďalší deň venovaný 
fašiangovým tradíciám a to je Pochovávanie basy.  Predchá-
dzalo  mu priblíženie a  vysvetlenie významu tohto zvyku 
a príprava naň. V utorok 13. febuára pred Popolcovou stre-
dou v materskej škole znela asi najznámejšia fašiangová pie-
seň – Fašiangy, Turíce, ktorú sme v  sprievode, prezlečení 
v maskách spievali a sprevádzali ozembuchom a inými ná-
strojmi. Spev striedali básne a povedačky preoblečených p. 
učiteliek adresované deťom i pani kuchárke. Basu sme po-
chovali, oplakali a mali sme smútiť, ale aj tak na tento deň 
budeme spomínať s úsmevom na tvári.

              R. Vavrdová

K O R Č U L I A R S K Y  A  P L AV E C K Ý  V Ý C V I K  V  M Š
V marci deti absolvovali korčuliarsky kurz. Spolupráca s KIDS SMILE sa v minulých rokoch osvedčila a deti sa na ľad 

veľmi tešili. Do kurzu sa prihlásilo 23 detí. Na začiatku boli plní očakávania, zvedavosti, radosti, ale i napätia a obáv. Po 
zoznámení sa s trénermi všetky obavy išli bokom. Na ľade mali každý deň pripravené nové aktivity a súťaže, pri ktorých sa 
vždy niečo nové naučili. V posledný deň nás čakalo na ľade prekvapenie v podobe MINIOLYMPIÁDY, z ktorej sme mali 
všetci neskutočný zážitok a radosť. Deti si v olympiáde ,,vybojovali” krásnu pamiatku na tento super kurz v podobe medaily. 

Na prelome mesiacov marec a apríl 13 detí absolvovalo plavecký výcvik. Tréneri boli milí a deti si ich rýchlo obľúbili...
Deti sa už ráno nevedeli dočkať príchodu autobusu. Počas piatich vyučovacích dní sa naučili toho vo vode naozaj veľa. Bolo 
úžasné pozorovať, ako každým dňom robia pokroky, prekonávajú sa a prvotné obavy z ponorenia sa menia na radosť. V 
posledný deň predviedli, čo sa naučili, a odniesli si krásne ,,mokré vysvedčenie”.

                 N. Falářová
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Š P O R T O VÁ  A K A D É M I A  M AT E J A  T Ó T H A  V  N A Š E J  M Š

    Vo februári v našej MŠ urobili deťom veľkú radosť svojím vystúpením sokoliari Majstra Vagana, ktorí prišli so svojimi 
lietajúcimi kamarátmi priamo do veľkej triedy. Tu deťom formou zážitkového učenia v programe“ Lesná škôlka“ priblížili 
život zvierat v lese, dôležitosť ochrany prírody prostredníctvom Montessori aktivít a predstavili deťom viacerých dravcov, 
ktorých si deti mohli aj pohladiť, tým smelším dokonca po prelete nad hlavami pristáli na šiltovke na hlave, a deti tak mohli 
pozorovať, ako sú tieto múdre vtáky dobre vycvičené.
                 Z. Selešová

S O K O L I A R I  V  N A Š E J  M Š

    Pestré, kvalitné a pravidelné športové aktivity – tréningy 
Športovej akadémie Mateja Tótha vo forme zábavných cvi-
čení pod vedením školenej trénerky a mamičky nášho škôl-
kara p. Emílie Stančekovej prebiehajú jedenkrát do týždňa 
od februára 2024.  Do akadémie sú zapojené deti strednej 
triedy – Sovičky, ktoré budú pokračovať aj v budúcom škol-
skom roku. V športovom tréningu sú využívané najnovšie 
poznatky zo športovej prípravy detí. Zamerané sú na rozvoj 
všeobecných pohybových schopností a  funkčný rozvoj or-
ganizmu. Realizujú sa prostredníctvom cvičení, ktoré sú za-
komponované do hier a súťaží. 
              R.Vavrdová

    20. januára 2024 sa pod záštitou Rady rodičov ZŠ s MŠ Nitrianska Blatnica konal v našej obci 57. ročník rodičovskej zába-
vy. Do tanca hrala kapela Promis, podával sa guláš (tento rok obzvlášť vychválený), domáca štrúdľa a dobré Radošinské víno. 
Toto tradičné spoločenské podujatie funguje dlhé roky vďaka dobrým ľuďom, nezištnej ochote a vzájomnej spolupráci. Po-
ďakovanie patrí sponzorom za bohatú tombolu, ktorej hlavnou cenou bola vírivka, zároveň všetkým Vám, ktorí ste sa prišli 
zabaviť, a tým ste podporili deti v našej škole a všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli k tomu, aby bol aj tento ročník 
rodičovskej zábavy úspešný.
    Vytvárajme viac podobných príležitostí, kde sa môžeme spájať a nie rozdeľovať!
                M. B.

R O D I Č O V S K Á  Z Á B AVA
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S E Z Ó N A  S A  Z A Č A L A
   Zrekapitulujeme v krátkosti minuloročnú sezónu a uvedieme zopár informácií z aktuálneho diania v OFK Nitrianska 
Blatnica.
     V súčasnosti  máme dva tímy U13 a U15. U13 sú menší hráči, ktorí hrajú pod vedením trénera J. Kaizera. V minuloročnej 
súťaži 2023/2024 sme sa umiestnili na 8. mieste so 4 výhrami, 6 prehrami a celkovým skóre 26:31. Síce sme neskončili ako 
víťazi, no to pre náš tím to nie je demotivujúce, práve naopak. Pracujeme na tom, aby z našich detí vyrástli dobrí a kvalitní 
športovci. Veľmi nás teší ich záujem o tento šport i to, že ich neodrádzajú súboje proti starším hráčom. Niekedy sa totiž mu-
sia postaviť aj proti futbalistom, ktorí sú aj o  3-4 roky starší. To nás vedie k myšlienke vytvoriť podmienky pre ich rozvoj. 
V ďalšej sezóne máme v pláne vytvoriť priestor aj pre zastúpenie v skupine U11.
     Staršie deti zo skupiny U15 OFK Nitrianska Blatnica, toho času v spolupráci s ŠK Radošina, hrajú pod vedením trénera 
L. Hubinského. Projekt s obcou Radošina končí a od novej sezóny budeme pokračovať samostatne ako OFK Nitrianska 
Blatnica.
     Po jesennej časti sa naša U15 umiestnila na 10. mieste súťaže. Z 12 zápasov sme dosiahli 3 výhry a 9 prehier so skóre 27:64. 
Ani tu sa však nevzdávame, pretože vieme, že sme len na začiatku a naši chlapci majú veľký potenciál.
     Za najväčší úspech nášho futbalového tímu považujeme získanie grantu z Fondu pre budúcnosť športu v hodnote 5 000 
€. Vďaka iniciatíve mladého futbalistu Denisa Michaláka (13 r.), ktorý natočil výherné video, sa nám podarilo získať túto ne-
malú sumu. Využijeme ju na kúpu potrebných futbalových pomôcok, aby mohli deti naďalej rozvíjať svoj talent, schopnosti 
a športový potenciál.
     Po minuloročnom úspešnom futbalovom turnaji máme v pláne toto podujatie určite zopakovať a pokračovať v začatej 
tradícii. Veríme, že prídete podporiť mladých futbalistov aj na II. ročník.
     Na záver mi dovoľte poďakovať našim deťom za ich vytrvalosť, rodičom za ústretovosť či ochotu pomáhať pri organizovaní 
aktivít a v neposlednom rade našim trénerom za ich motiváciu a čas venovaný našim nádejným začínajúcim športovcom.
PS: Noví futbalisti sú v OFK Nitrianska Blatnica vítaní.
            Bc. Petra Jančovičová


